
Referat af generalforsamling i Herslev Strand Sejlklub

              onsdag den 8. marts 2023 kl. 18.00

Dagsorden er i henhold til § 16 foreningens vedtægter.

1 – Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslog Henry Søndergaard, der modtog valg. 

Henry takkede for valget, og konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt og beslutningsdygtig. 
Henry gennemgik også kort stemmeregler for medlemmer, der ikke tidligere havde deltaget i 
generalforsamlingen. 

2 – Bestyrelsens beretning for året, der er gået og planer for det kommende år

Rasmus Rosenkvist henviste til at beretningen forelå på foreningens hjemmeside. 

Bestyrelsen har holdt igen med økonomien i det forgangne år grundet seneste Bro 3 projekt. Fokus har 
primært ligget på vedligehold af havn og klub. Byggeansøgning vedr. tag på kajakskur er gennemført og der 
er påbegyndt taglægning på skuret. 

Tiden efter Covid-19 har præget klubben, bl.a. tiltrækning af nye ungdomssejlere. 

Stor tak til de mange frivillige, særligt Jørgen Binzer for hans store arbejde i forbindelse med søsætning og 
optagning. 

Der har også været god gang i vinterbaderne. Der er rundet 240 medlemmer, og stadig over 90 på 
venteliste. 

Ingen kommentarer og beretningen blev godkendt. 

Se vedlagte bilag ”Formandens beretning 2022”.

3 – Forelæggelse af regnskab til godkendelse, og budget for 2023 (kommende år)

Dirch Zibrandtsen gennemgik regnskabet, herunder resultatopgørelse og balance. Regnskabet ligger 
tilgængeligt på hjemmesiden. 

Indledningsvist stor tak til revisorerne. I hovedtræk fremhævede Dirch følgende;

- Generel stærk økonomi. Der har været fokus på konsolidering af økonomien, efter store udgifter til 
Bro 3 projektet. 

- Større overskud end sidste år, hvilket navnlig skyldtes flere indtægter fra bl.a. vinterbaderne. Der 
har været lidt lavere havneindtægter end sidste år, hvilket skyldes at medlemmerne ikke får meldt 
ind at de ikke skal bruge havnepladsen alligevel. Flere medlemmer har også valgt at have båden 
hjemme vinteren over, hvorfor klubben ikke fik indtægter for vinterplads. 

- Der har været lidt flere udgifter på drift og vedligehold end forventet. Der har bl.a. været angreb af 
pæleorme, udgifter til bundundersøgelser mv. 



- Strømforbruget er faldet en smule, men strømpriserne har været årsag til at også denne post var 
højere end sidste år. 

- Rengøringsudgifter, særligt efter Covid-19, er også øget, hvilket er et bevidst valg, idet klubben 
prioriterer at være ren og præsentabel. 

Der var ingen spørgsmål til regnskabet, og det blev godkendt. 

Dirch orienterede herefter om kommende års budget samt 5-årsprognosen. 

I hovedtræk kan nævnes følgende;

- Der forventes et overskud på omtrent 100.000 pr. år. 
- Ultimo likviditet stiger løbende i den 5 årige periode, hvilket ender i omtrent 1,5 mio. i 2027.
- Der er en fast ansvarlig ”buffer” på kontoen på 600.000, til dækning i nødstilfælde. 
- HSS har en sund og velpolstret økonomi. 

Der var få spørgsmål, bl.a. til evt. stormforsikring. 

Herefter blev budgettet taget til efterretning. 

4 – Fastsættelse af kontingenter og havnelejer

Der blev ikke foreslået ændringer, hvorfor det alene er den almindelige indekseringregulering efter 
nettoprisindekset der gælder.

5 – Valg til bestyrelse i henhold til § 10

Lars Borup og Dirch Zibrandtsen modtog begge genvalg for 2 år. 

Tillykke med valget og tak for jeres indsats alle sammen.

6 – Valg af formænd til faste udvalg

n/a

7 – Valg af to revisorer og en revisorsuppleant 

Stig Thomsen genopstillede ikke, da han agerer konsulent for Dirch i forhold til regnskabet. Bestyrelsen 
foreslog derfor Lars Jørgen Andresen og Leif Knudsen som revisorer og Flemming Kirk som 
revisorsuppleant. Alle tre modtog valg. 

Tillykke med valget og tak for jeres indsats. 

8 – Indkomne forslag

Der er to forslag;

Forslag 1



Bestyrelsen forslår at følgende tekst i §13 ændres. 

Fra: Udvidet bestyrelsesmøde, hvortil generalforsamlingsvalgte udvalgsformænd indbydes, skal afholdes 
mindst 3 gange pr. år. 

Til: Udvidet bestyrelsesmøde, hvortil generalforsamlingsvalgte udvalgsformænd indbydes, skal afholdes 
mindst 1 gang pr. år. Det er bestyrelsens pligt løbende at holde sig orienteret fra udvalgene

Forslaget blev vedtaget.

Forslag 2

Bestyrelsen forslår at følgende tekst i §26 ændres. 

Fra: § 26 Medlemskontingenter og havnelejer vil fra 2020 blive indeksreguleret jf. Nettoprisindekset med 
oprunding til nærmeste hele kr. 

Til: § 26 Medlemskontingenter og havnelejer vil fra 2020 blive indeksreguleret jf. Nettoprisindeks, dog 
maksimalt 3%, med oprunding til nærmeste hele kr.

Der var en god drøftelse blandt medlemmer om, hvorvidt man skulle bibeholde det ”rene indeks” eller om 
der skulle vedtages et loft over stigningen. Holdningen var generelt, at der alene var rimeligt at udgifter og 
indtægter fulgtes ad, således at man altså bibeholdt den nuværende formulering. 

Dan Poulsen gennemgik evt. kommende anlægsprojekter samt det løbende vedligehold i forhold til 
molehoved ved bro 1, renovering af bro 2 og 4 samt evt. renovering af klubhus. Med forventede anlægs- og
vedligeholdelsesprojekter, så er der behov for et løbende indeks, uden loft. 

Forslaget blev taget op til afstemning og blev ikke vedtaget.

9 – Eventuelt 

Der blev uddelt 25-års jubilæumsnål til Erik Lehmann Hansen (medlnr. 1177). 

Der blev uddelt en særlig stor tak og vingave til Jørgen Binzer for hans store engagement og utrættelige 
arbejde og i forbindelse med søsætning og optagning. Jørgen Binzer oplyste, at han gerne står til rådighed i 
forbindelse med overgang til ny tovholder for søsætning og optagning.

Thomas Kvist gjorde reklame for modelbådssejlads i klubben, der foregår hver lørdag. 

Kåring af årets HSS-sejler er udskudt til standerhejsning den 7. maj 2023. 

Jeppe Uldall Thomsen gjorde reklame for Kulturudvalgets sidste oplæg om el på båden den 16. marts.  

Dirch Zibrandtsen takkede de mange frivillige for de store indsatser, men opfordrede også til at flere tog 
ejerskab for en given opgaven, så det ikke er de samme kræfter der altid stillede op. 

Stor tak til hele bestyrelsen for et rigtig godt HSS-år. I gør det rigtig godt! 

ooOoo

referent, Jeppe Uldall Thomsen   


